
  

Protokół 

z obrad XXX Sesji Rady Gminy Świerzno 

w dniu  27 października 2017 roku  

 

  Posiedzenie XXX Sesji Rady Gminy Świerzno rozpoczęło się o godzinie 14
00

.
 
 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Dariusz Mądrecki. Przywitał 

przybyłych na posiedzenie Radnych, Wójta Gminy, Sekretarz Gminy, Sołtysów Gminy 

Świerzno i Kierowników jednostek organizacyjnych. Na 15 osobowy skład Rady 

w posiedzeniu uczestniczy 15 członków.  Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do 

protokołu. 

Ad.1.c. zgłoszenie uwag i poprawek do przedstawionego porządku posiedzenia. 

Przewodniczący Rady Gminy – na wniosek Wójta Gminy wnioskuję o wprowadzenie do 

porządku dzisiejszego posiedzenia projekt uchwały w punkcie podjęcie uchwał w podpunkcie 

„c” udzielenie pomocy finansowej dla Powiatu Kamieńskiego, a w podpunkcie „d” projektu 

uchwały w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Gminy Świerzno na rok 2017. Czy są 

jeszcze jakieś uwagi czy poprawki do porządku dzisiejszego posiedzenia . Nie widzę. 

W wyniku głosownia wprowadzone zmiany do porządku posiedzenia zostały przyjęte 

jednogłośnie przez Radnych. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek XXX posiedzenia Rady Gminy: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a)  otwarcie posiedzenia, 

b) stwierdzenie quorum, 

c) zgłoszenie uwag i poprawek do przedstawionego porządku posiedzenia, 

d) przyjęcie protokołu z XXIX posiedzenia Rady Gminy Świerzno. 

2. Informacja Wójta Gminy Świerzno z działalności między sesjami: 

a) przyjęcie informacji Wójta Gminy  Świerzno z działalności między sesjami. 

3. Informacja z działalności szkół Gminy Świerzno w roku szkolnym 2016/2017: 

a) przyjęcie informacji z działalności szkół Gminy Świerzno w roku szkolnym 2016/2017. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Świerzno z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

rok 2018, 

b) przyjęcia regulaminu podziału środków finansowych przez Gminę Świerzno na zadania 

publiczne w zakresie wspierania i upowszechniania kultury fizycznej i sportu, 



  

c)  udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kamieńskiego,  

d) zmiany budżetu i w budżecie Gminy Świerzno na rok 2017. 

5. Wolne wnioski zapytania. 

6. Zakończenie posiedzenia XXX Sesji Rady Gminy Świerzno. 

Porządek posiedzenia XXX Sesji Rady Gminy stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Ad. 1. d. przyjęcie protokołu z XXIX posiedzenia Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, iż protokół z XXIX posiedzenia Rady Gminy był 

do wglądu w biurze rady i dostępny na stronie Urzędu Gminy. 

Uwag do protokołu z XXIX posiedzenia Rady Gminy nie wniesiono. 

W wyniku głosowania protokół z XXIX posiedzenia  Rady Gminy został przyjęty 15 głosami 

za,  na 15 Radnych obecnych na sali. 

Ad. 2. Informacja Wójta Gminy Świerzno z działalności między sesjami: 

Wójt Gminy – informację państwo otrzymaliście w materiałach na dzisiejsze posiedzenie. 

Chciałbym dodać, że we wtorek wraz ze Skarbnikiem Gminy w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska w Szczecinie podpisaliśmy umowę  na dofinansowanie gospodarki 

emisyjnej w wysokości 14.760 złotych, trwa przetarg na oczyszczalnie przydomowe: 4 oferty, 

jedna z firm się odwołała w poniedziałek ma się odbyć rozprawa czy przetarg 

przeprowadzono  zgodnie z przepisami.  Rozstrzygnięty został przetarg na zakup samochodu 

strażackiego do OSP Gostyń, została podpisana umowa, termin realizacji do 22.12.2017 r. 

Został również rozstrzygnięty przetarg dla Spółki na remont wieży ciśnień, nie został 

rozstrzygnięty przetarg na remont oczyszczalni ścieków – brak ofert. 

Do urzędu wpłynęły zapytania o moje wyjazdy służbowe, zapytania te mają bardzo 

szczegółowy charakter: z kim, kiedy i po co? Jeżeli Państwo chcecie to będę to wszystko pisał 

w informacjach z działalności między sesjami, bo dzisiaj nie pamiętam po co jeździłem do 

Starostwa, czy do Szczecina w lutym. Dzisiaj byłem w Kamieniu Pom. i załatwiałem sprawy 

związane z podziałem działki gminnej w Świerznie, bo jest z tym problem, ponieważ jest to 

działka rolna. Zapytania co do przedstawionej informacji proszę we wolnych wnioskach. 

a) przyjęcie informacji Wójta Gminy  Świerzno z działalności między sesjami. 

Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami została przyjęta 15 głosami za, na 15 

Radnych obecnych na sali (zał. Nr 3).   

3. Informacja z działalności szkół Gminy Świerzno w roku szkolnym 2016/2017. 

Przewodniczący Rady Gminy – informacje z pracy szkół w roku szkolnym 2016/2017  

Państwo otrzymaliście, czy są jakieś zapytania do Dyrektorów Szkół w związku 

z przedstawionymi informacjami? 



  

Radny W. Kaproń  - mam pytanie do Pani Dyrektor SP w Gostyniu – wymienia pani w swojej 

informacji problemy jakie istnieją w szkole, czy zgłaszała Pani do Gminy? 

Pani Jolanta Kreja Dyrektor SP w Gostyniu – tak zgłaszałam, ale nic nie zostało zrobione. 

Jestem po wstępnej rozmowie z dekarzem, zwróciłam się do niego o oszacowanie kosztów 

przeciekającego dachu. 

Radna L. Sudnik – jak to jest z kadrą nauczycielską w Szkole Podstawowej w Gostyniu, na 

ten czas jest to największa pod względem liczebności kadra nauczycielska. 

Dyrektor SP w Gostyniu – ja zatrudniam nauczycieli zgodnie z kwalifikacjami i potrzebami 

nauczanych przedmiotów. W tym roku doszła 7 klasa i tych przedmiotów nauczania jest 

więcej. 

Radna L. Sudnik – to w tym roku szkolnym będzie jeszcze większe zatrudnienie. 

Dyrektor Szkoły – ja nie mogę zwolnić nauczycieli,  zatrudnienie  kadry musi być zgodnie 

z programem nauczania. 

Dyrektor Gimnazjum – my mówiliśmy o tym przed wprowadzeniem reformy, że to 

zatrudnienie nauczycieli wzrośnie. Chciałbym zaapelować o remont boisk sztucznych przy 

szkołach. Trzeba je poprawić, coś tam zostało źle zrobione. 

Wójt Gminy – boiska mają po 10 lat, w tej chwili jest podpisana umowa na remont tego 

dużego boiska. 

Więcej uwag i zapytań do przedstawionych informacji nie wniesiono. 

a. przyjęcie informacji z działalności szkół w roku szkolnym 2016/2017. 

W wyniku głosowania informacje o pracy szkół w roku szkolnym 2016/2017 zostały przyjęte 

jednogłośnie przez Radnych (zał. Nr 4,5,6,7). 

Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Świerzno z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2018. 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania uchwała  Nr XXX/188/2017 Rady Gminy Świerzno w sprawie 

uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Świerzno z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2018 została 

przyjęta 14 głosami za, 1 głosie wstrzymującym się na 15 radnych obecnych na sali (zał. Nr 

8). 

 



  

b) przyjęcia regulaminu podziały środków finansowych przez Gminę Świerzno na 

zadania publiczne w zakresie wspierania  i upowszechniania kultury fizycznej i sportu 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy.  

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XXX/189/2017 Rady Gminy Świerzno w sprawie  

przyjęcia regulaminu podziału środków finansowych przez Gminę Świerzno na zadania 

publiczne w zakresie wspierania  i upowszechniania kultury fizycznej i sportu została przyjęta  

13 głosami za, 2 wstrzymujących się na 15 radnych na sali (zał. Nr 9). 

c) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kamieńskiego 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XXX/190/2017 Rady Gminy Świerzno w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kamieńskiego została przyjęta 14 głosami za, 

1 głosie wstrzymującym się, na 15 Radnych obecnych na sali (zał. Nr 10). 

d) zmiany budżetu i w budżecie Gminy Świerzno na rok 2017 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XXX/191/2017 Rady Gminy Świerzno w sprawie zmiany 

budżetu i w budżecie Gminy Świerzno na rok 2017 została przyjęta 14 głosami za, 1 głosie 

wstrzymującym się, na 15 Radnych obecnych na sali (zał. Nr 11). 

Ad. 5. Wolne wnioski 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił pismo od mieszkańców Sołectwa Gostyniec 

w sprawie remontu świetlicy i stworzenia normalnych warunków jej użytkowania (zał. Nr 

12). 

Przewodniczący Rady Gminy – prace remontowe na tej świetlicy w Gostyńcu cały czas 

trwają. 

Kolejne pismo jakie przedstawił Przewodniczący Rady Gminy wpłynęło  do Rady Gminy 

i jest to wniosek  Pana Józefa Chojnackiego Sołtysa Sołectwa Stuchowo dotyczący 

podniesienia diety sołtysa z 200 zł  na 400 złotych. (zał. Nr 13). 

Przewodniczący Rady Gminy – wniosek sołtysów w sprawie podwyższenia diety przekazuję 

dla Skarbnika Gminy, jest to wniosek do budżetu na 2018 rok.  

W dalszej części posiedzenia Przewodniczący odczytał  protest lokalnych przedsiębiorców 

przeciwko wyrażeniu zgody na budowę wielkopowierzchniowego sklepu „DINO” obok 

budynku Urzędu Gminy w Świerznie. (zał. Nr 14). 



  

Przewodniczący Rady Gminy – Rada Gminy się tym nie zajmuje, bo to nie Rada Gminy 

wydaje pozwolenia na budowę tylko Wójt Gminy. 

Wójt Gminy – sprawę przedstawiłem Państwu wczoraj, decyzje o wydaniu pozwolenia na 

budowę szykuje architekt. Stronami są obiekty sąsiadujące  z działką, na której ma stanąć ten 

market. Argumenty przedstawione w piśmie, nie są dla mnie argumentem aby odmówić 

wydania pozytywnej decyzji o warunkach zabudowy. Muszę się również kierować dobrem 

całego społeczeństwa. Trudno jest mi odmówić, nie mam żadnych ku temu podstaw i trudno 

jest namówić właściciela działki aby tego nie robił. Jeżeli architekt da mi decyzję o spełnieniu 

wszystkich wymogów, nie mam podstaw aby nie wydać pozytywnej decyzji. Ja rozumiem 

handlowców ale handlowcy muszą zrozumieć innych mieszkańców. Bieżące zakupy robi się 

zawsze w lokalnych sklepach, ale te większe robi się w tych dużych marketach i dzisiaj 

trudno znaleźć argument na „nie” Ja nie znajduję podstaw do nie wydania pozytywnej 

decyzji. 

Radna H. Wojciechowska – rozmawiałam z bratem na ten temat i powiedział mi, że 

Pobierowo znalazło przepisy żeby nie postawić  takiego sklepu. W Przybiernowie nie 

dopuszczają w ogóle aby taki sklep stanął.  Starsi mieszkańcy i tak nie będą korzystać z tego 

sklepu, bo trudno im będzie dojechać z Ciesławia do Świerzna. Nie wiem, czy jest taki 

przepisy aby zablokować budowę tego sklepu w Świerznie. 

Wójt Gminy – w Pobierowie mają plan zagospodarowania przestrzennego, nasza gmina nie 

ma tego planu, z uwagi na duzy koszt całej operacji. 

Przewodniczący Rady Gminy – organ ma działać w granicach prawa i jeżeli architekt wyda 

decyzję o zgodzie na budowę, to Wójt nie prawa odmówić. 

Radny R. Ciślak – mam pytanie do Pani Dyrektor SP w Gostyniu. Czy mogłaby Pani mi 

powiedzieć ilu uczniów Pani pozyskała a ile dzieci odeszło do innych szkół ze szkoły 

w Gostyniu? 

Dyrektor SP im. J. Brzechwy w Gostyniu – okazało się, że 7 dzieci zostało przeniesionych do 

innej szkoły i to Ci rodzice zabrali dzieci, którzy walczyli o tę szkołę. Powiedzieli mi, że 

stracili zaufanie do organu prowadzącego i dlatego przenieśli dzieci do innej szkoły. 

Radny R. Ciślak – ile dzieci chodzi do szkoły w Gostyniu? 

Dyrektor SP w Gostyniu – 69  dzieci, bez punktu przedszkolnego 42 dzieci. 

Wójt Gminy – najlepiej to oskarżyć organ prowadzący, że to organ  prowadzący spowodował, 

że dzieci zostały przeniesione do innej szkoły. Rozmawiałem z rodzicami i powiedziano mi, 

że jeżeli Dyrektorem szkoły zostanie ten sam dyrektor to dzieci zabiorą z tej szkoły. Błędem 

było to, że wcześniej nie przystąpiliśmy do reorganizacji oświaty na naszym terenie. 



  

Subwencja na oświatę się zmniejszyła o 100 tys. zł. O tym, że w szkole są schody do 

zrobienia to my wiemy od lat tylko z czego? Staramy się zabezpieczyć takie warunki, aby 

dzieci czuły się bezpieczne w tej szkole. To nie są jedyne problemy finansowe, obcięto też 

nam subwencję wyrównawczą o 1.200 tys. zł. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gostyniu – mam obawy, czy Pan Piasecki wynajmie szkołę 

na kolonie letnie? Sprawa rozgrywa się o ten wypadek, który  miał miejsce w okresie wakacji. 

W negocjacjach pomogłaby mi brama wjazdowa, jeżeli by taka  została zamontowana. 

Wójt Gminy – ale Pan Piasecki nie jest jedyny, który może wynająć szkołę w okresie wakacji. 

Co do bramy, można się zastanawiać czy ona spełni swoją rolę, wjazdy na teren szkoły są 

z każdego kierunku. 

Radny R. Ciślak – w związku z wejściem w życie nowej postawy programowej, czy 

zatrudnienie spadło w szkołach?  

Wójt Gminy – zatrudnienie wzrosło, odeszły dwa oddziały klas I, ale doszły nam 3 oddziały 

klas 7. 

Radna H. Wojciechowska – ławki w klasach w Gostyniu są straszne, może by się zastanowić 

nad wymianą? 

Może  by z funduszu sołeckiego zakupić lepiej ławki do szkoły. 

Radny R. Ciślak – mam pytanie do sołtysa Pana Chojnackiego, jakimi argumentami Pan się 

kierował składając wniosek o podwyższenie diet dla sołtysów? 

Sołtys Sołectwa Stuchowo- w piśmie jest argument. Jest to tylko mój wniosek, a nie 

wszystkich sołtysów. 

Radny W. Kaproń – na jakim etapie jest podłączenie Starzy do oczyszczalni w Stuchowie? 

Czy Gmina wystąpiła o dotacje na ten cel? 

Wójt Gminy – jesteśmy w trakcie przygotowywania wniosku do Funduszu Ochrony 

Środowiska . Dotacja na wysokości 400 tys. zł. Wartość ponad 900 tys. złotych, czekamy na 

przygotowanie budżetu. Wiele  zadań do realizacji jest zapisane w budżecie, gdybym był 

złośliwy odesłałbym Pana do budżetu, ale  tam tego zadania nie ma. Jeżeli udałby się 

rozstrzygnąć przetarg, wówczas z oszczędności mielibyśmy  środki. 

Radny W. Kaproń – czy doszła do skutku zamiana działki Gminy z Rolgo przy szkole? 

Wójt Gminy – nie, bo nie ma decyzji Pani Konserwator, chce przyjechać do Stuchowa 

osobiście, to wówczas znalazłby się może środki  na remont tarasu. 

Radny W. Kaproń – to się wali i trzeba by zabezpieczyć. 

Wójt Gminy – żeby to naprawić, potrzeba jest dużo środków na ten cel. 

Radny W. Kaproń – czy zakończyła się sprawa sądowa o drogę w Trzebieradzu? 



  

Wójt Gminy – nie jeszcze. 

Radny R. Ciślak – korzystając z okazji chciałbym złożyć wszystkim nauczycielom życzenia 

wszelkiej pomyślności. 

Radna H. Wojciechowska – jak wygląda sprawa budowy farm norkowych? 

Wójt Gminy – przygotowujemy budżet i musimy zabezpieczyć środki na wykonanie planu 

miejscowego. 

Dyrektor SP w Gostyniu – składaliśmy pisma o podwyżkę wynagrodzeń dla pracowników nie 

pedagogicznych. 

Wójt – płaca minimalna 2.100 zł to nie jest płaca brutto. Nie uciekamy od problemu. Analiza 

Państwa budżetu wykazała brak środków w budżetach szkół na płace w roku 2017. 

Dyrektor SP w Świerznie  - sprawa dotyczy doposażenia świetlic szkolnych, nie mamy 

swoich środków na pomoce plastyczno-techniczne. Dzieci na świetlicy nie odrabiają tylko 

lekcje, ale rozwijają swoje zdolności manualne, ale brakuje nam środków na kredki, bloki. 

Druga sprawa dotyczy punktów przedszkolnych, bezprawnie są one przy szkołach. Nadane 

mają też imię te punkty przedszkolne. Nie wiemy czy prawidłowo jest, że to my jako 

Dyrektorzy zatrudniamy tych nauczycieli i czy to  zatrudnienie jest prawidłowe? 

Radny P. Szczęsny – chciałbym, aby Wójt się odniósł do tego. 

Wójt Gminy – zorganizuję w tej sprawie spotkanie. 

Radny R. Ciślak – wczoraj na komisji zadałem pytanie, czy klub sportowy Korona jest 

stowarzyszeniem? 

Wójt Gminy – tak, „Korona” Stuchowo jest stowarzyszeniem. Chciałbym Państwu przekazać 

wykaz stawek podatku od nieruchomości  na 2018 rok. W tabeli jest rozpisane, stawki 

maksymalne ustalone przez rząd i procentowy wzrost stawek proponowany przez nas. To tak 

do zapoznania się i przeanalizowania (zał. Nr 15).  

Przewodniczący Rady Gminy – jeżeli chodzi o udostępnianie informacji publicznej, nieraz do 

przetworzenia jest dużo dokumentów i przy zwracaniu się o udostępnienie takiej informacji 

należałoby wykazać ważny interes publiczny. 

Przewodniczący Rady Gminy – czy są jeszcze zapytania lub wnioski. Nie widzę. Wobec 

powyższego porządek XXX Sesji Rady Gminy uważam za wyczerpany i zamykam 

posiedzenie. Dziękuję. Rady Gminy zostało zakończone o 15
30

. 

Protokołowała: 

Putyrska B. 

 Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                            Dariusz Mądrecki 



  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


